
              Himmelev Skole 

HIMMELEV SKOLE 

Skolebestyrelsesmøde den 6. februar 2019 kl. 19 – 21.30 i lokale 41 

 

Deltagere: 

Rikke Sejer – forældrerepræsentant 

Søren Døygaard – forældrerepræsentant 

Mette Kaas – forældrerepræsentant 

Marie Schwartz Hoppe – forældrerepræsentant 

Christian Hjortgaard – forældrerepræsentant 

Marie Bagge Peuliche – forældrerepræsentant 

Niels Bjørn Warring – forældrerepræsentant 

Thomas Graholy – forældrerepræsentant – suppleant  

Marianne Agentoft – ekstern repræsentant – Himmelev Gymnasium 

Lea Bergstedt – ekstern repræsentant – Roskilde Tekniske Skole 

May-Britt Klokkerholm Nielsen – medarbejderrepræsentant 

Steen Johnson – medarbejderrepræsentant 

Helena Lougart – elevrepræsentant 

Frederik Frimodt - elevrepræsentant 

Birgitte Linghartz – pædagogisk leder SFO  

Birgitte Overgaard - afdelingsleder 

Christian Cremonesi-Knudsen – konst. skoleleder 

 

 

 

Afbud/fraværende: 

Thomas Graholy 

Frederik Frimodt 

 

Budstikken:  Søren 

Himmelev Skole 

 

13. februar 2019 

 

  

DAGSORDEN                          5 minutter 

0. Velkommen til Birgitte Overgaard – ny afdelingsleder 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Ref: Godkendt. 

 

2. Orientering 

Ref: Intet nyt fra elevrådet.  
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Side2/6 Sager/emner til behandling 

 

3. Indeklimarenovering                                                                     30 minutter 

Sagsfremstilling: 

På dette punkt deltager souschef Mette Seebach – Skole & Klub, ingeniør 

Hanne Martinsen – Økonomi & Ejendomme og direktør Kristoffer Kampmann 

– Dansk Miljøanalyse 

 

Under screeningen i forbindelse med den kommende indeklimarenovering er 

der som tidligere nævnt (bilag) fundet asbestrester i isoleringsmaterialet på 

skolens lofter. Det betyder, at der skal asbestrenoveres i forbindelse med 

arbejdet med at lave ny ventilation på Himmelev Skole. 

Arbejdet foretages i etaper og påbegyndes medio februar med 

administrationsbygningen. 

Der skal informeres til forældregruppen både indledningsvis og løbende. 

Skolens ledelse foreslår at brevet ”Orientering om asbestrenovering af tagrum 

på Himmelev Skole” lægges på forsiden af Forældreintra, og at der herudover 

konkret orienteres efterhånden, som projektet skrider frem. 

I uge 8 – 16 vil skolens kontor/ledelse og administration være på 

skolebiblioteket. Møder finder sted i nr. 41 

 

Forvaltningen vil i samarbejde med Dansk Miljøanalyse på mødet kort l 

orientere om byggeprojektet og hvordan asbestsaneringen håndteres. 

 

Bilag 34   :   Orientering om asbestrenovering af tagrum 

Bilag 35   :   Foreløbig tidsplan 

 

 

             Beslutning Der laves en plan for renoveringens etaper. 

Alle forældre orienteres om renoveringen som helhed og etapevis, når deres 

børn bliver berørt. 

I forbindelse med renoveringen bliver klasselokalerne malet og får sat nyt lys 

op. 

Skolebestyrelsen vender tilbage med spørgsmål til PCB-værdierne på et 

senere møde.  

Brev om orientering af asbestrenovering af tagrum på Himmelev Skole opslås 

på intra. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

Side3/6 4. Ny skoleleder       15 minutter 

Skolechef Holger Bloch Olsen deltager på dette punkt 

 

Sagsfremstilling: 

På mødet den 20. november 2018 orienterede skolechefen om situationen 

vedr. ny skoleleder. 

Holger Bloch Olsen vil orientere om resultatet af forflyttelsesprocessen på 

skolelederområdet. 

Skolebestyrelsen har tidligere udpeget Rikke Sejer og Christian Hjortgaard 

som skolebestyrelsens repræsentanter i et eventuelt ansættelsesudvalg. 

 

Ref: Signe Nabe-Nielsen bliver ny skoleleder på Himmelev Skole. Signe 

kommer fra Peder Syv Skolen, hvor hun er skoleleder. Signe tiltræder i løbet 

af foråret 

 

 

 

5. Evaluering af forsøgsordning skole/hjem 2016-2019                 30 minutter 

Sagsfremstilling: 

Forældre, lærere og pædagoger har i perioden 14. - 20. januar 2019 haft 

mulighed for at besvare spørgeskema og skrive kommentarer. 

 

Besvarelsesprocent: 

Forældre 6 % -  86 besvarelser 

Lærere  62 % - 37 besvarelser 

Pædagoger 84 % - 11 besvarelser  

 

 

Overordnet er de forældre, der har svaret tilfredse med den nye model. Flere 

forældre nævner dog, at de synes, at elevernes trivsel fylder for lidt ved 

samtalerne. 

21 af de 37 lærere og 9 af de 11 pædagoger, der har besvaret 

undersøgelsen, er uenige/meget uenige i, at de kan sidde alene til 

skole/hjemsamtalerne. 

 

Hvis lærere/pædagoger ikke sidder alene betyder det, at  

 Skole/hjemsamtaletiden reduceres med 25 minutter årligt for 

elever/forældre på 0. – 2. årgang 

 Skole/hjemsamtaletiden reduceres 10 minutter på 3. årgang 

 Skole/hjemsamtaletiden reduceres med 15 minutter på 4. – 9. årgang 

 Klassepædagogernes skole/hjemtimer udvides med ca. 2 timer årligt 

 Dansk- og matematiklærernes skole/hjemtimer på 0. – 3. klasse 

udvides med ca. 2 timer årligt pr. klasse 

i forhold til forsøgsordningen 2016-2019 

 



 

 

 

 

 

 

 

Side4/6 Besvarelserne har været drøftet på LMU den 25. januar 2019. 

Skolens ledelse foreslår på baggrund af undersøgelsen, at modellen revideres 

 

Bilag 36   : Forældrebesvarelser – med kommentarer, lærerbesvarelser og  

                  pædagogbesvarelser 

Bilag 37   : Gældende skole/hjemsamtaleprincipper 

Bilag 38   : Ledelsens forslag til skole/hjemsamtalestruktur 

 

Beslutning: Ledelsens forslag om ny skole/hjem samtalestruktur vedtaget 

Strukturen evalueres foråret 2021. Modellen træder i kraft skoleåret 19/20. 

Princippet for skole/hjemsamarbejdet vurderes på næste 

skolebestyrelsesmøde.  

 

 

 

 

6. Forslag til driftsbudget 2019         15 minutter 

Sagsfremstilling: 

Vi er blevet beskåret økonomisk, så det betyder, at vores driftsbudget er på 

1.761.302 (1.834.721 i 2018) lig med minus 73.419 kr.  

Skolens ledelse indstiller, at skolebestyrelsen godkender budgetforslaget, og 

at vi fortsætter med skolebestyrelsens indsatsområde – nye møbler i 

klasserne. 

I forhold til 2018 er møder og repræsentation høj i 2019 pga. 

afskedsreceptioner for afdelingsleder og skoleleder, og der er budgetteret 

med 115.000 til pædagogisk weekend for personalet. 

 

Bilag 39   :   Forslag til driftsbudget 

 

Beslutning: Driftsbudgettet vedtaget.  

 

7. Pædagogisk weekend      5 minutter 

Pædagogisk weekend for personalet den 30. – 31. august 2019. 

Programmet er Digital Dannelse og Motivation i arbejdet og hverdagen med 

Ulrik Lynge. 

Ledelsen vil gerne slutte undervisningen kl. 12 fredag den 30. august 2019. 

Skolens vikarer og studerende vil være på SFO fra kl. 12, ligesom klubben vil 

have åben fra kl. 12. 

 

Ref: godkendt 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

Side5/6 8. Tilbud om fransk for kommende 5. årgang    10 minutter 

Sagsfremstilling. 

Vi tilbød fransk sidste år, og der blev oprettet et hold på 24. 

Fransk kan erstatte tysk som tilbudsfag fra 5. – 9. klasse, og elever der får 

fransk, skal fortsætte med faget til og med 9. klasse. 

Skal fransk tilbydes i år? 

 

Franskholdet oprettes kun såfremt, der er elever nok, og der skal være 24 

elever på holdet. Hvis der er flere elever der ønsker fransk, end der er 

pladser, prioriteres efter nedenstående punkter: 

 

 franske forældre 

 øvrig fransk familie 

 øvrige relevante begrundelser 

 lodtrækning (lige mange fra hver klasse) 

 

Beslutning: vedtaget, forældrene orienteres om konsekvenser ved fransk 

tilvalg 

 

9. Foredragsaften efterår 2019     10 minutter 

Skolens ledelse foreslår, at vi inviterer Imran Rashid onsdag den 6. november 

til foredrag om ”Digitalisering og hvordan mennesket påvirkes i hverdagen” 

 

 Ref: Imram Rashid kontaktes 

 

 

Sager/emner til orientering      15 minutter 

 

10. Ledelsessituation 

 

 

11. sygefravær 

Skolen: 

1/1-18 – 31/12-18 4,98 %       3,30 % (u/langtidssyge) 

1/1-19 – 28/1-19 6,43 %       4,42 % (u/langtidssyge) 

1/1-18 – 28/1-19 4,96 %       2,56 % (u/langtidssyge) 

1/8-18 – 28/1-19 5,52 %       4,32 % (u/langtidssyge) 

1/8-17 – 28/1-18 5,24 %       3,73 % (u/langtidssyge) 

 

SFO: 

1/1-18 – 31/12-18  3,12 %                   2,81 % (u/langtidssyge) 

1/1-19 – 28/1-19  2,04 %                   2,04 % (u/langtidssyge) 

1/1-18 – 28/1-19  3,29 %                    3,29 % (u/langtidssyge) 

1/8-18 – 28/1-19  3,30 %                    3,30 % (u/langtidssyge) 

1/8-17 – 28/1-18   7,56 %                    3,49 % (u/langtidssyge) 



 

 

 

 

 

 

 

Side6/6  

 

 

12. Danmarksindsamling 

 

Ref: 8. årgang var ude og løbe med Himmelev Gymnasium. Eleverne fra 

Himmelev klarede sig virkelig flot; de vandt alle kategorier.  

 

 

13. Forum for skolebestyrelsesformænd   v/Rikke 

 

Bilag 40   :   Brev til Byrådet fra forældrerepræsentanter i skolebestyrelserne.  

Rikke Sejer har været i dialog om kurset.   

 

Eventuelt        5 minutter 

 

 Kortere dagsordener.  

 Kommende punkter:  

 Timefordelingsplanen og evaluering af §16B-timerne ønskes drøftet.  

 Trivselsundersøgelse.  

  

        Ref: 8. og 9. klasserne har deltaget i skolevalget. De konservative vandt.  

   

 

Punkter til kommende møder        5 minutter 

 

 AULA 

 Fortsat revidering af skolebestyrelsens principper/politikker 

 Trivselsundersøgelse – trivsel/fravær 

 Trafik 

 Informationspolitik/procedure 

 Opfølgning på indeklimarenovering 

 Budget for SFO (marts) 

 

 

 

Rikke Sejer     Christian Cremonesi-Knudsen 

Formand for skolebestyrelsen  /    Konstitueret skoleleder 

 

 


